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STANOWISKO NR 3/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SŁAWIE 

z dnia 25 sierpnia 2022 r. 

w sprawie: petycji z dnia 22 lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

W dniu 01 sierpnia 2022 roku wpłynęła do Rady Miejskiej w Sławie petycja z dnia 22 lipca 2022 r. P. 

Patryka Król w przedmiocie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

 Niniejsza petycja została skierowana do rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej w Sławie i decyzja Komisji została uwzględniona przez Radę Miejską w Sławie, 

o czym niżej. 

 Zgodnie z art. 5b ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym tj. Dz.U.2022.559 – 

powoływanie młodzieżowych rad w gminie pozostawiono w sferze uprawnień wójta, rady gminy a także 

zainteresowanych środowisk młodzieżowych, w szczególności organizacji pozarządowych czy podmiotów 

określonych w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 

– tj. Dz.U.2022.1327. Złożyć wniosek o wyłonienie tego gremium mogą też samorządy uczniowskie oraz 

studenci. Zamiarem ustawodawcy przyświecała idea głosu młodszego społeczeństwa działająca przy 

jednostkach samorządu terytorialnego, dającym impulsy władzy samorządowej do kreowania polityki 

młodzieżowej zgodnie z ich interesem. Młodzieżowej Radzie Gminy przyznano działania o charakterze 

konsultacyjnym, doradczym, inicjatywnym. Gmina czyniła starania o pozyskiwanie reprezentacji młodzieży na 

poziomie lokalnym do współpracy młodych mieszkańców z władzą samorządową. Pomimo zachęt, 

przedstawienia iż jest to szkoła życia społecznego, szkoła zaangażowania, odpowiedzialności, wymiany 

informacji i łączenia środowisk, a także umiejętności analizy problemów występujących lokalnie, to potencjalni 

przyszli radni zwracali uwagę na problem braku czasu i konieczność odnalezienia równowagi między 

obowiązkami szkolnymi i obowiązkami radnego. Wskazywanie na powyższe nie znalazło odzwierciedlenia 

oraz zainteresowania w utworzenie tego organu. Z tych względów przedstawiona petycja niniejsza nie może 

być zrealizowana. Upoważnia się Przewodniczącego Rady do zawiadomienia P. P. Król o sposobie 

rozpatrzenia petycji. 
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